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Protokół Nr 31/2018 

z posiedzenia Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Rzepinie 

w dniu 14.06.2018r. o godz. 13:00 

 

Obecni radni:      Nieobecni radni: 

1. Agnieszka Wodara     1. Grzegorz Oczyński 

2. Krystyna Kramarzewska    2. Andrzej Zator                          

3. Cezary Nowaczewski 

4. Lena Szulczewska 

5. Tomasz Przybył 

6. Stanisław Zieliński 

 

 

 Przewodnicząca Komisji Społecznej Pani Agnieszka Wodara otworzyła posiedzenie 

komisji informując jednocześnie, iż porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przygotowanie szkół i przedszkoli do roku szkolnego 2018/2019 – analiza arkusza 

organizacyjnego szkół i przedszkoli. 

2. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Rzepinie za 2017 rok. 

3. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Domu Kultury w Rzepinie oraz świetlic 

wiejskich za 2017 rok. 

4. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Miejskiej, która 

odbędzie się w dniu 15.06.2018r. 

5. Sprawy różne. 

 

Pkt 1. Przygotowanie szkół i przedszkoli do roku szkolnego 2018/2019 – analiza arkusza 

organizacyjnego szkół i przedszkoli. 

 Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Rzepinie Pan Stefan 

Krawczyk poinformował, że zgodnie z przepisami prawa oświatowego zostały złożone 

projekty arkuszy organizacyjnych szkół zaopiniowane przez Związki Zawodowe działające w 

oświacie (ZNP), po czym całość dokumentacji Pan Burmistrz złożył do zaopiniowania 
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Nadzorowi Pedagogicznemu, który 14 maja 2018 roku wydał pozytywną opinię bez uwag. 

Następnie dokumentacja ta wróciła do Pana Burmistrza i została zatwierdzona dla 

poszczególnych placówek.  

           Dyrektor ZEAS zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej Komisji, aby do temu 

powrócić we wrześniu, ponieważ w tym momencie rok szkolny jest zamykany a nie 

otwierany. We wrześniu będą już pełne informacje dotyczące wielu sfer, a w szczególności  

nauczania indywidualnego,  nauczania związanego z orzeczeniami poradni psychologiczno-

pedagogicznej. Dane, którymi dzisiaj dysponujemy, są niepełne - dodał Pan S. Krawczyk.  

 Pani Ewa Winiarczyk - Dyrektor Zespołu Szkół w Rzepinie poinformowała, że  

w projektach arkuszy nie zostały zawarte informacje dotyczące odejść z pracy czy też urlopy 

zdrowotne, a wnioski takie nadal wpływają, w związku z tym będzie dużo zmian. Godziny 

pracy zostały zaplanowane zgodnie z rozporządzeniem - dodała Pani Dyrektor . 

 Pani Lidia Roszak - Dyrektor Publicznej Szkoły w Kowalowie przedstawiała 

informację dotyczącą przygotowania szkół i przedszkoli do roku 2018/2019, dodając 

jednocześnie, że sytuacja jest podobna (jeśli mowa o odejściach czy też zwolnieniach 

lekarskich). 

 Pani Janina Antonik - Dyrektor Przedszkola Samorządowego Nr 2 w Rzepinie 

poinformowała, że na emeryturę odchodzi intendentka oraz sama Pani Dyrektor, w związku  

z czym wyłoniony w konkursie Dyrektor zatrudni intendentkę oraz nauczyciela. Zatwierdzone 

również zostały godziny pedagogiczne. W przedszkolu Nr 2 jest 7 oddziałów w tym 155 

dzieci. 

 W związku z tym, że wpłynęło bardzo dużo wniosków o przyjęcie dzieci do 

przedszkola Nr 3 „Jarzębinka”, przy tym przedszkolu zostanie utworzony dodatkowy jeden 

oddział, co wiąże się z zatrudnieniem co najmniej 3 nowych osób - poinformowała Pani Alina 

Larek - Dyrektor Przedszkola Samorządowego Nr 3 „Jarzębinka” w Rzepinie. 

 Przewodnicząca Komisji Społecznej Agnieszka Wodara poprosiła o wyjaśnienie, 

gdzie będzie utworzony dodatkowy oddział, ponieważ z wiedzy jaką posiada, w przedszkolu 

nie ma wolnych pomieszczeń. Pani Dyrektor Alina Larek odpowiedziała, że oddział ten 

będzie utworzony w Zespole Szkół w Rzepinie. 
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Pkt 2. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Rzepinie za 2017 

rok. 

          Pani Dyrektor Aleksandra Bartkowiak przedstawiła sprawozdanie z działalności 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Rzepinie za 2017r. informując, iż sieć biblioteczną na 

terenie gminy tworzy Miejska Biblioteka Publiczna w Rzepinie i dwie filie wiejskie:  

w Kowalowie i Lubiechni Wielkiej. W związku z trudną sytuacją lokalową w Lubiechni 

Wielkiej, księgozbiór znajduje się w Klubie Kultury w Drzeńsku i tam prowadzona jest nadal  

działalność statutowa w formie punktu bibliotecznego, a filia jest nadal zawieszona.         

        Biblioteka w Rzepinie i filia w Kowalowie opiera się na pracy w systemie bibliotecznym 

MAK+, który jest stworzony, administrowany i ciągle rozbudowywany przez Instytut 

Książki. Księgozbiór w Rzepinie i w Kowalowie jest prowadzony w całości systemem 

bibliotecznym MAK+. Biblioteka wyposażając czytelników w karty biblioteczne, w sposób 

elektroniczny, prowadzi wypożyczalnie. Katalog on-line jest dostępny na stronie 

www.szukamksiazki.pl.  

Księgozbiór w woluminach w gminie wynosi 33 131.  

Wypożyczonych książek było 13 566 sztuk.  

Zakupionych książek było 684, w tym ze środków organizatora 365, natomiast z Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego: 319 sztuk. Biblioteka otrzymuje również dary; w roku 

2017 otrzymała 238 darów. Zarejestrowanych czytelników w zeszłym roku było 992 osoby. 

Na koniec roku 2017 wartość księgozbioru wynosiła 324.427,30 zł, w tym uwzględnione  

są dary ubytki oraz zakup książek. W roku 2017 Miejska Biblioteka Publiczna w Rzepinie 

otrzymała dotację w kwocie  674 400,00 zł z Biblioteki Narodowej.   

         

Pkt 3. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Domu Kultury w Rzepinie oraz świetlic 

wiejskich za 2017 rok. 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Rzepinie Pan Tomasz Sidorkiewicz przedstawił 

sprawozdanie informując, że stan zatrudnienia w Miejskim Domu Kultury kształtuje się 

następująco: 

Księgowość –  ½  etat 

Sekretariat w tym kasjer – 1 etat 

Plastyk – 1 etat 

www.szukamksiazki.pl
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Obsługa (sprzątaczka) – 1 ½   etatu  

Konserwator – 1 etat 

Akustyk – 1 etat 

Dyrektor - 1 etat 

          W świetlicach wiejskich w sołectwach: Drzeńsko, Gajec oraz Starościn zatrudnione są 

osoby na cały etat, natomiast w Kowalowie, Sułowie, Starkowie, Serbowie oraz w Radowie 

zatrudnione są osoby na ½ etatu. Razem zatrudnionych jest 16 osób. W Miejskim Domu 

Kultury działają grupy teatralne, zespoły taneczne, muzyczne, koła zainteresowań.                       

         Radna Agnieszka Wodara zadała pytanie co dzieje się z budynkiem po byłej bibliotece 

w Lubiechni Wielkiej – czy jest użytkowany czy stoi pusty.  

         Budynek po bibliotece jest w części wyremontowany, ale w chwili obecnej nie jest 

jeszcze zaadoptowany, ponieważ nie posiada przyłącza gazowego, odpowiedział Pan Krystian 

Pastuszak Zastępca Burmistrza.  

Pkt 4. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Miejskiej, która 

odbędzie się w dniu 15.06.2018r. 

            Komisja Społeczna, nie wnosząc uwag, zapoznała się z projektem uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  

za 2017 rok oraz z projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Rzepina za 2017r.  

            Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaż w trybie przetargu 

ograniczonego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rzepin, przedstawiła Pani Joanna 

Pych - Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych informując, że projekt 

zakłada wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie przetargu ograniczonego nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Rzepin, oznaczonej numerem ewidencyjnym 

133/22 o powierzchni 0,0112 ha, położonej w Kowalowie przy ulicy Słubickiej. Przetarg 

został ograniczony do właścicieli nieruchomości sąsiadujących.                

            Komisja Społeczna zapoznała się ww. projektem uchwały. 

 Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaż w trybie przetargu 

ograniczonego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rzepin, zakłada wyrażenie zgody 

na sprzedaż w trybie przetargu ograniczonego w udziałach do ½ nieruchomości zabudowanej 
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stanowiącej własność Gminy Rzepin, oznaczonej numerem ewidencyjnym 156/19  

o powierzchni 0,0007 ha, położonej w Rzepinie przy ulicy Słowackiego. 

            Komisja Społeczna zapoznała się ww. projektem uchwały. 

 

 Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaż w trybie przetargu 

ograniczonego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rzepin, przedstawiła Pani Joanna 

Pych - Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych informując, że projekt 

zakłada wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie przetargu ograniczonego nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Rzepin, oznaczonej numerem ewidencyjnym 

133/21 o powierzchni 0,0182 ha, położonej w Kowalowie przy ulicy Słubickiej. Przetarg 

został ograniczony do właścicieli nieruchomości sąsiadujących. 

            Komisja Społeczna zapoznała się ww. projektem uchwały. 

 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Rzepin do 

Klastra Energii „Energy Region Rzepin” omówił Zastępca Burmistrza Rzepina Pan Krystian 

Pastuszak informując, że Klaster energii to umowa cywilnoprawna. Może być zawierana 

między osobami fizycznymi, osobami prawnymi, jednostkami samorządu terytorialnego, 

instytucjami badawczymi oraz jednostkami naukowymi. Obszarem działania Klastra  

maksymalnie może być jeden powiat bądź 5 gmin. Koordynatorem Klastra może być 

powołana  w tym celu spółdzielnia, stowarzyszenie, fundacja lub wskazany w porozumieniu 

cywilnoprawnym dowolny członek Klastra Energii. Przynależność do Klastra daje możliwość 

ubiegania się o dofinansowanie różnego rodzaju inwestycji związanych z energią odnawialną.  

           Radny Tomasz Przybył zwrócił się z pytaniem, czy Klaster obejmuje temat związany  

z dofinansowaniem paneli fotowoltaicznych w Gminie Rzepin. 

          Zastępca Burmistrza odpowiedział, że mieszkańcy będą traktowani jako prosumenci  

i będą objęci Klastrem. 

          Czy Gmina poniesie jakieś koszty w związku z przystąpieniem do Klastra - zapytał 

radny Tomasz Przybył. 

          Na tym etapie Gmina nie ponosi żadnych kosztów, odpowiedział Zastępca Burmistrza. 

          Komisja Społeczna zapoznała się ww. projektem uchwały. 
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          Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej przedstawił Zastępca 

Burmistrza Rzepina Pan Krystian Pastuszak informując, że projekt chwały zakłada 

zwiększenie dochodów o kwotę 830.471,26 zł,  w tym  zwiększa się dochody bieżące o kwotę 

94.924,22 zł. Zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 735.547,04 zł. Zwiększa się wydatki 

o kwotę 830.471,26 zł, z tego wydatki bieżące o kwotę 115.471,26 zł. Zwiększa się wydatki 

majątkowe o kwotę 715.000,00 zł.  

        Komisja Społeczna zapoznała się ww. projektem uchwały.                    

                                           

Pkt 7. Sprawy różne.  

        W związku z wnioskiem, jaki wpłynął do Burmistrza Rzepina, dotyczącego wydania 

zezwolenia na zjazd z drogi gminnej na parking mieszczący się przy stacji paliw  

w Kowalowie, Burmistrz zwrócił się do Komisji Społecznej o wypracowanie opinii  

w powyższym temacie.         

        Obecny na posiedzeniu komisji wnioskujący w w/w sprawie - Pan Andrzej Udziela 

zabrał głos informując, że złożył wniosek o wydanie zezwolenia na zjazd z drogi gminnej na 

parking przy stacji paliw w Kowalowie, argumentując tym, że w miejscowości Kowalów jest 

bardzo duży ruch samochodów, a największym zagrożeniem jest zakręt, który znajduje się 

koło stacji paliw (zakręt 90 stopni). Pan Andrzej Udziela wnioskuje o pozwolenie na zjazd, 

który będzie służył mieszkańcom Kowalowa, jak również zniweluje częściowo duży ruch,  

co przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa we wsi Kowalów. Zabudowa, która znajduje się 

przy zakręcie nie pozwala na budowę ronda, które przyczyniłoby się do poprawy 

bezpieczeństwa - dodał wnioskujący. 

         Przewodnicząca Komisji Społecznej Agnieszka Wodara zabrała głos mówiąc,  

że komisja nie jest odpowiednim organem, który mógłby wypracować konkretne stanowisko 

w tym temacie. Zdaniem radnej, komisja może przychylić się do pisma lub też przedstawić 

swoje zdanie (opinię), lecz konkretną decyzję mogą wydać jedynie uprawnione organy, 

instytucje oraz osoby. Komisja nie jest kompetentna i władna 

w powyższym temacie, ponieważ  nie zna się szczegółowo na prawie budowlanym. Poza tym 

na początku kadencji radni byli na miejscu w Kowalowie (o którym mowa) i wyrazili swoje 

zdanie na ten temat.        

 Radny Tomasz Przybył poinformował, że Burmistrz powinien podjąć decyzję jako 

gospodarz terenu. 
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          Przewodnicząca Komisji Społecznej Agnieszka Wodara dodała, że nie widzi przeszkód, 

aby zjazd funkcjonował, jeżeli miałoby to pomóc mieszkańcom wsi. Radna dodała,  

że wniosek może być negowany przez mieszkańców sąsiadujących z drogą, która miałaby 

służyć jako zjazd do parkingu. Zaproponowała wnioskującemu, aby spotkał się  

z mieszkańcami sąsiadującymi z drogą i wspólnie omówił sprawę dotycząca ew. ekranów 

dźwiękoszczelnych, które mogłyby wygłuszyć hałas przejeżdżających aut. 

          Podobne zdanie w tej sprawie ma radny Stanisław Zieliński i radny Tomasz Przybył. 

  

           Radny Cezary Nowaczewski zwrócił się z pytaniem do Pani Elżbiety Pych - 

Kierownika Referatu Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Drogownictwa, 

dotyczącym  możliwości przeznaczenia wyżej wspomnianej drogi pod tabor ciężarowy i 

zapytał, czy jest odpowiednia podbudowa tej drogi. 

          Jeśli Burmistrz Rzepina wydałby taką zgodę, to do pasa drogowego, który znajduje się 

od strony drogi wojewódzkiej Nr 137 trzeba byłoby dokupić część gruntów od „Maniszewa”.    

Następną rzeczą, o której trzeba powiedzieć, jest planowana budowa kanalizacji  

w miejscowości Kowalów i należałoby się zastanowić, czy inwestycje takie jak wykonanie 

drogi czy wykonanie kanalizacji, nie będą się ze sobą kłóciły. W tej chwili podbudowa tej 

drogi nie nadaje się pod ruch ciężki - poinformowała Pani Elżbieta Pych.  

          W związku z powyższym Pan Andrzej Udziela zwrócił się z prośbą, oby Burmistrz 

Rzepina wydał decyzję zezwalającą na zjazd dla samochodów osobowych, aby pomóc 

mieszkańcom zamieszkałym w tamtejszej okolicy. 

          Zastępca Burmistrza poinformował, że podobna sytuacja miała miejsce, kiedy to 

wyznaczony był zjazd tymczasowy dla przewozu elektrowni wiatrowych . A jeździli wszyscy 

i nikt nie był w stanie upilnować tego, natomiast można wyznaczyć ciąg dla pieszych, którzy 

mieszkają w tych rejonach. Zastępca Burmistrza Pan Krystian Pastuszak zaproponował, aby 

osoba wnioskująca spotkała się z mieszkańcami, którzy mogą być przeciwni temu 

zezwoleniu, w celu wypracowania wspólnego stanowiska. 

          Głos zabrał radny Cezary Nowaczewski informując, że z wiedzy jaką posiada radny, to 

mieszkańcy Kowalowa nie są zadowoleni z takiego dużego ruchu samochodów, w związku  

z czy należałoby popracować nad zmniejszeniem ruchu stawiając znak „ droga Nr 134 drogą 

alternatywna dla tirów”. 
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Następnie w punkcie sprawy różne, Przewodnicząca Komisji Społecznej poinformowała,  

że wpłynął wniosek o zainstalowanie progu zwalniającego oraz kilku ławek przy boisku na 

ulicy Elizy Orzeszkowej. 

          Radny Stanisław Zieliński po raz kolejny zwraca się z prośbą o poprawę studzienek 

kanalizacyjnych na ulicy Sienkiewicza oraz o nasadzenie traw i pielęgnację drzew. 

          Przewodnicząca Komisji Społecznej poruszyła temat dotyczący Biogazowni, dopytując 

o dalszy tok dział związany z odwołaniem się inwestora od negatywnej decyzji Burmistrza 

dotyczącej powstania Biogazowni. 

          Zastępca Burmistrza odpowiedział, że odwołanie od decyzji Burmistrza wpłynęło, 

natomiast organ w terminie 7 dni zobowiązany jest do przekazania odwołania do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego, co też zostało poczynione. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

   

Protokołowała:              Przewodniczyła:  

Bernadetta Wąsowicz                            Przewodnicząca Komisji Społecznej          

                   (-) Agnieszka Wodara 

                                                                                                          

 


